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A szakértő 
Szeretem elképzelni, 

ahogy Boros Imre mh. mi-
niszter rendet tesz miniszté-
riumában. A legkedvesebb 
elképzelt jelenetem az, ami-
kor egy elegáns, kifogásta-
lan modorú titkár Boros elé 
teszi a tárca alkalmazásá-
ban lévők névsorát. 

- Ez ki? - bök rá egy-
egy névre a miniszter. 

- Ot még Torgyán párt-
elnök úr vette fel - feleli 
készségesen a titkár. 

- Kirúgni! - int a csúcs-
miniszter. Pipa. új név. 

- Hát ez ki? - kérdi az 
agrártárca főnöke. 

- Ot pedig a miniszterhe-
lyettes-áliamlitkár úr Szaba-
di Béla vette alkalmazásba. 

- Kirúgni! - mondja Bo-
ros, és gondterhelten kifúj-
ja a füstöt. Újabb pipa. 
újabb név 

- És ez ki? -folytatja az 
extárcanélküli. 

- Ő 1986-ig téeszelnök-
ként dolgozott, még a Né-
meth-kormány nevezte ki 
ide 1988-ban. 

- Kirúgni - int újra a mi-
niszter. Kis zavar támad. 

- Miniszter úr, engedel-
met kérek, őt nem lehet -
mond ellent a titkár. 

- Hogyhogy nem lehet?! 
Mi az, hogy nem lehet?! -
háborodik fel Boros. 

-O az egyetlen itt. aki ért 
is a mezőgazdasághoz. 

Sarnyaí Tibor 

Nem csak a gyógyszerárak 
sokkolóak 

Láthatatlan számlák 
Számtalan negatív ta-

pasztalat sokkolja mosta-
nában a fogyasztói társa-
dalmat. Gond van a kis-
és nagyszolgáltatókkal, 
egyes boltokban pontat-
lanul mérnek, illetve ütik 
be a fizetendő összeget. 
Célszerű hát résen lenni, 
mondta kissé ingerülten 
egy hölgyolvasónk, aki 
gyógyszertári számlájá-
val kapcsolatos panaszai 
miatt kereste meg szer-
kesztőségünket. 

- A mindennapi megélhe-
tés fokozódó terhei mellett 
már duplán kell rettegni akár 
egy kisebb megfázástól is. 
Nem véletlenül, hiszen a be-
tegség mellett az egyre maga-
sabbra kúszó gyógyszerárak-
kal is meg kell birkóznunk -
mondta K. L.-né. - Az pedig 
különösen bosszantó, ha ol-
vashatatlan számlát adnak az 
ember kezébe. Vélhetően nem 
hátsó szándékkal. De amikor 
naponta hallunk a vásárlók 
megkárosításáról, felmerülhet 
a kérdés: valóban a kért 
gyógyszer neve és ára szere-
pel-e a blokkon? 

Az észrevétellel kapcsolat-
ban Horpácsy András megyei 
tiszti főgyógyszerész hangsú-
lyozta: a panasz hallatán 
azonnal jelentést kért a megye 
valamennyi gyógyszertárának 
vezetőjé től . A probléma 
ugyanis két szempontból is 
kiemelt figyelmet érdemel. 
Egyrészt fontos, hogy a bete-
gek bizalma ne inogjon meg 
egyetlen egészségügyi intéz-
ménnyel szemben sem. Ez 
feltételezi a korrekt, jól olvas-
ható számlák adását is. Az 
természetes, hogy a vásárlók 
többsége tudni szeretné, mi-
lyen gyógyszerért, mennyit fi-
zetett. így szükség esetén ter-
vezni tudja a következő vásár-
lást. Emellett tudni kell, hogy 
a vényre felírt készítmények 
árának egy részét a társada-
lombiztosítás fizeti. A gyógy-

szerésznek pedig dilemmát 
okoz, hogy a két példányban 
kinyomtatott, néha valóban 
nehezebben olvasható szám-
lák melyikét adja a betegnek 
és melyiket tűzze a recepthez. 
Erre nincs egyértelmű jogsza-
bály, tudtuk meg a tiszti 
főgyógyszerésztől. Rosszul 
olvasható blokk esetén pedig 
elófordulhat, hogy a tb nem 
fizeti ki a támogatást. Termé-
szetesen ez nem mentesít sen-
kit, így a Csongrád megyei 94 
patika egyetlen tulajdonosát 
sem, a megfelelő számla adá-
sa alól. Horpácsy András el-
mondta: információ szerint a 
probléma okai elsősorban a 
régi nyomtatókban, a papír 
minőségében keresendők. A 
kis forgalmú, főként falusi pa-
tikák tulajdonosai - az alacso-
nyabb bevétel, a kemény ver-
senyhelyzet miatt - kevesebb 
pénzt tudnak fejlesztésre, fe-
lújításra fordítani. A gyakorlat 
az, hogy a gyógyszerészek ja-
vítási szerződést kötnek be-
rendezéseik folyamatos kar-
bantartására, illetve olyan 
szállítótól rendelik meg a pap-
írt, aki garantálja annak jó 
minőségét. 

Ha viszont bárkiről kide-
rül, hogy hanyagságból, netán 
bűnügyre utaló ok miatt nem 
ad megfelelő számlát, az ellen 
különböző szankciókat lehet 
életbe léptetni. Ezért fontos, 
hogy a betegek, a gyógyszer-
tárakban is fellelhető vásárlók 
könyvébe bejegyezzék észre-
vételeiket. Azokat soron kívül 
k iv izsgál ják , éppen azért , 
hogy egy-egy mulasztás miatt 
ne vetődhessen árnyék az 
egész gyógyszerésztársada-
lomra. A panasz súlyától 
függően pénzbírságot szabhat 
ki a megyei tiszti főgyógysze-
rész, a fegyelmi vétséget a 
gyógyszerészkamara szankci-
onálja. Bűnügyre utaló jel 
esetén pedig rendőrségi vizs-
gálat kezdeményezésére is sor 
kerülhet. 

N. Rácz Judit 

Bál buzukival, szirtakival A világ legnagyobb jószolgálati 
szervezete Szegeden 

Lions klub 
alakult 

Húsz a lap í tó tagga l 
megalakult az Első Sze-
gedi Lions Klub. A világ 
legnagyobb jószolgálati 
klubszervezetének tag-
jaként ez a társaság is 
arra törekszik, hogy tá-
mogassa azokat, akik a 
nélkülöznek, nehéz sor-
suk miatt segítségre szo-
rulnak. A Lions szövet-
ség jelszava egyszerűen 
ennyi: „Szolgálunk". 

A Lions Klubok Nemzet-
közi Szövetsége 1917-ben 
alakult Chicagóban, ma 180 
o r szágban m ű k ö d i k , Ma-
gyarországon 1988 óta. A 
hazai k o r m á n y z ó s á g 47. 
klubjaként megalakult sze-
gedi közösség ugyanúgy a 
helyi üzleti élet áldozatkész, 
nagylelkű személyiségeiből 
verbuválódott, mint bárhol 
másutt a világban. A klub-
nak állandó otthont a Royal 
Hotel biztosít. 

A szövetség egyik legis-
mertebb nemzetközi prog-
ramja a vakság elleni küz-
delem. A Lions klubok tá-
mogatásával eddig 68 kór-
ház épült a világban, 2 mil-
lió 200 ezer hályogműtétet 
végeztek, s 3000 asszisztens 
és o rvos t o v á b b k é p z é s é t 
szervezték meg. A látásvé-

delmet, a vakok és gyengén-
látók támogatását, akárcsak 
a hallássérültek segítését, a 
magyar Lions klubok is be-
építették programjaikba. A 
gyermekekre oly veszélyes 
világunkban érthető, hogy a 
l ionok a drog- és szenve-
délybetegségek megelőzésé-
re is különös figyelmet szen-
telnek. 

A klubok elsősorban jóté-
konysági rendezvényekből 
szerzik bevétele iket , amit 
aztán karitatív céljaiknak, il-
le tve a s z ü k s é g l e t e k n e k 
megfelelően jut tatnak el a 
rászorulókhoz. A most ala-
kult Szegedi Lions Klub a 
köve tkező össze jöve te lén 
alakítja ki éves rendezvény-, 
illetve akciótervét. 

A Lions klubok szervezé-
si hagyományai szerint, a ta-
gok megválasztották a tiszt-
ségviselőket, az elnököt, az 
alelnököt (aki a következő 
évben váltja az elnököt), s a 
titkárt. A szegedi lionok erre 
az esztendőre dr. Szeri Ist-
vánt. a Tisza Volán Rt. ve-
zérigazgatóját választották 
elnöküknek, Németh Istvánt, 
a Royal Hotel igazgatóját al-
elnöküknek, s Kardos Péter 
ügyvédet titkáruknak. 

Ő. F. 

Zorba népét nagy létszámú 
küldöttség képviselte a Gold 
Sun Travel utazási iroda által 
immáron negyedszerre meg-
rendezett görög bálon szom-
baton, a Tisza Szállóban. Ez-
zel is jelezték: nincs és nem is 
lehet harag a két nép között a 
tavalyi, szezon végi HTC- és 
Jorgos-csód miatt. 

Az országban szinte uni-
kumnak számító szegedi gö-
rög bálon Dimitriosz Papand-
reu, Görögország nagykövet-
ségének első titkára fehér asz-
tal mellett cserélhetett eszmét 
Theodorosz Szkevisszel. a Gö-
rög Országos Önkormányzat 
alelnökével, Martba Politidu-

val, a Magyarországi Görög 
Kereskedelmi Kamara elnö-
kével, valamint Vaszilisz Szta-
matopulosszal, a kamara fótit-
kárával. A Szegeden élő gö-
rög kisebbséget Purosz Ale-
xandrosz alelnök képviselte. 

Eljött Szegedre - és a kö-
zönség kérésére énekelt, tán-
colt - Georgios (Jorgos) Na-
nakos is, aki a Jorgos Travel 
csődje után egy másik ma-
gyarországi irodája fejleszté-
sén dolgozik. Mint ahogy azt 
a Délmagyarország kérdéseire 
válaszolva elmondta: a Jor-
gosban kezdetben 50, az utol-
só évben azonban már csak 2 
százalék tulajdonrésze volt, 

ám így is közel 90 millió fo-
rintot veszített a tavalyi bot-
rány miatt. Érzékeltette: a gö-
rög szállásadók nem harag-
szanak a magyarokra, a ha-
sonló csődök „benne vannak 
a pakl iban" , s mivel nem 
akarnak munka nélkül marad-
ni, várják a kedvelt magyar 
utasokat Görögországban. 

A bálon természetesen gö-
rög ételeket szolgáltak föl, a 
zenét hagyományosan a Mas-
karades szolgáltatta, táncolni 
az Aitosz népi együttes taní-
totta a hajnalig vigadó szege-
dieket. 

F. K. 

Horpácsy András: - A gyógyszerészek alapvető 
érdeke, hogy elnyerjék a betegek bizalmát. 

(Fotó: Gyenes Kálmán) 

A Szabadság megújul, a Béke még helyet keres 

Átrendezik Szeged főutcáját 

A Szabadság úszóházra közel húszmilliót költenek új tulajdonosai. (Fotó: Gyenes Kálmán) 

Egyesületet, és korlá-
tolt felelősségű társas-
ágot alakítottak a Sza-
badság úszóház egykori 
bérlői, hogy megment-
hessék a város tulajdo-
nában lévő, teljesen le-
romlott állapotú vizi al-
kalmatosságot. A tulaj-
donosi jogokat korábban 
gyakorló, végelszámolás 
alatt álló Szegedi Fürdő 
és Hőforrás Kft. ugyanis 
képtelen volt a három 
úszóház - a Tisza, a Béke 
és a Szabadság - illetve 
a Szőke Tisza hajó sorsát 
rendezni. 

A sorban - a Béke régi 

helyén - egy új úszóház is 
megjelenhet, mely a Millen-
nium nevet viseli. 

A Szeged i Fürdő és 
Hőforrás Kft. a közelmúlt-
ban jelképes összegért sza-
badult meg a Szőke Tisza 
hajótól és a Szabadság úszó-
háztól. A Béke és a Tisza 
úszóház jelenleg is a téli ki-
kötőben vesztegel, a Fürdő 
és Hőfor rás Kf t . a tervek 
szerint ezek tulajdonjogát és 
üzemeltetési feladatait is át-
adja majd. A Szabadságnak 
azonban minden esélye meg-
van arra, hogy májustól újra 
régi helyén, a belvárosi híd 
lábánál horgonyozhasson -
tudtuk meg dr. Moldovay 

Gézától, az úszóház egykori 
bérlői által alapított egyesü-
let elnökétől. Az egyesület-
nek tagja az úszóház felújí-
tására, és üzemeltetésére ala-
kult kft. 63 tulajdonosa, akik 
összesen 18 mi l l ió for in t 
törzstőkét és tagi kölcsönt 
adtak össze, hogy a pénzből 
rekonstruálhassák a vízi al-
kalmatosság úszóműyét. (Az 
úszóház 116 kabinjából 63-
at laknak majd be a tulajdo-
nosok, 53 fülke továbbra is 
szabad, azokat az egyesület-
be ezután lépő tagok hasz-
nálhatják majd, tagdíj fejé-
ben.) 

A felújítási munkálatokat 
a szolnoki hajózás i fő fe l -

ügyelet folyamatosan figye-
lemmel kíséri - tudtuk meg 
Klivényi Károlytól, az úszó-
ház üzemeltetésére alakult 
egyesület műszaki ügyekkel 
fog la lkozó e lnökhelye t te -
sétől. A felépítményt a vízen 
tartó 32 darab, egyenként ki-
lenc méter hosszú pontont 
félig elsüllyesztve úsztatják 
ki a ház alól, majd daruval 
emelik ki a vízből. Mind-
egyik alját kicserélik, és hi-
vatalos „parti szemle" után 
szerelik vissza. Az egyesüle-
ti tagok szerint az egy hó-
napja kezdődött munka ápri-
l i sban b e f e j e z ő d i k , és a 
műszaki vizsga után a Sza-
badság megkapja az enged-

élyt arra, hogy megszokott 
helyére vontassák a régi ki-
kötőből. A felépítmény re-
konstrukcióját az elkövet-
kező évek feladatai között 
tervezik elvégezni. Az egye-
sület vezetői remélik, hogy 
ehhez a munkához már fel-
h a s z n á l h a t j á k az ö n k o r -
mányzat által a három úszó-
ház felújítására ígért, össze-
sen húszmillió forint rájuk 
eső részét. 

A Béke úszóháznak vi-
szont még felújítása esetén 
sincs esélye arra, hogy régi 
helyén, a Stefánia alatt hor-
g o n y o z z o n . Az A t i v i z i g 
ugyanis megpá lyáz ta t t a a 
Tisza szegedi partszakaszá-
nak hasznosítását. A tender 
e redménye szerint a Béke 
úszóház helyét a Stefániánál 
a Millennium úszóház fog-
l a l h a t n á e l , a m e l y n e k 
egyelőre még terveit sem is-
mer ik az i l l e t é k e s e k , a 
Szőke Tisza helyére pedig a 
Szegedi Fürdő és Hőforrás 
Kft. vontathatna másik ha-
jót . Lengyel József, a kf t . 
igazgatója kérdésünkre el-
m o n d t a , m á r c i u s v é g é i g 
gondoskodnak a hajó pótlá-
sáról, s az ügyben csak ak-
kor hoznak nyilvánosságra 
információkat. Az igazgató 
ugyanakkor elárulta: a Béke 
úszóház elhelyezéséről je-
lenleg is tárgyalásokat foly-
tatnak, míg a Tisza úszóház 
már biztosan a szalámigyár 
előtt vesztegel majd, akár-
csak eddig. Az igazgató le-
szögezte: a Béke és a Tisza 
tulajdonjogát a Szabadság-
éhoz hasonlatosan át kíván-
ják adni. Lengyel József el-
mondta még, hogy az ön-
kormányzat által felajánlott 
húszmilliós támogatás első 
részét az idén, másik felét 
jövőre osztják szét az úszó-
házak között. 

Kér i Barnabás 

Az Aitosz táncosai fogadják a vendégeket. (Fotó: Miskolczi Róbert) 


